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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.9.2023  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 27 listopada 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12:00-13:00 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Budżet Miasta na 2024r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2024 rok.  

 
 4.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X.82.2023 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 12 września 2023 roku w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki rewitalizacyjnej w Banku Gospodarstwa 
Krajowego na realizację zadania inwestycyjnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014 – 2020 pn. 
„Rewitalizacja ul. 1 Maja w Jastrzębiu-Zdroju”. 
 

5. Gospodarka komunalna w mieście w aspekcie gospodarowania 
odpadami komunalnymi w mieście. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Plan pracy Komisji  na I półrocze 2024r. 

8. Przyjęcie protokołu z dnia 23 października 2023r.  

9. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
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Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.  
Budżet Miasta na 2024r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2024 rok.  
 
Projekt uchwały omówił Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta, oraz w zakresie zadań 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego Dyrektor Marek Krakowski. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Czy pomyśleliście państwo o etacie do Schroniska dla zwierząt, żeby można było 
wydłużyć pracę popołudniami tak, jak sugerowałam? Ponieważ po godzinie 17.00 
zwierzęta zostają same. Mówię o tym już parę lat, żeby to uwzględnić, bo to jest 
ważne. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor JZK 
Tak pani Radna, ale pani wie też o tym, że rozporządzenie które było 
przygotowane w zeszłym roku przewidywało 24 godziny na dobę obsługę                         
i mieliśmy zaawansowane wszystkie wyliczenia, które nas przerażały.  
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
To rozwiązałoby wiele problemów. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor JZK 
Tak, natomiast koszty Schroniska podnosiło nam dwukrotnie. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Jednego pracownika więcej… 
 
Marek Krakowski- Dyrektor JZK 
Nie jednego pracownika, bo w tej chwili pracownicy są przez osiem godzin, czy    
w okresie letnim przez dziesięć godzin, a musielibyśmy mówić o zatrudnieniu co 
najmniej drugiej takiej ekipy, bo z tym wiążą się zastępstwa, konieczność 
udzielania wolnego za święta i niedzielę, oraz dodatki za pracę w nocy. 
Wyliczaliśmy to i pan Skarbnik zna te wyliczenia i dwukrotnie by się podniosły 
koszty związane z prowadzeniem Schroniska. Na tydzień przed wejściem w życie 
tych przepisów Rząd się wycofał z tego rozporządzenia i stan zatrudnienia 
pozostał taki, jaki do tej pory był. Wspomagamy się jedynie wolontariuszami, 
który jeżeli chcą, to przychodzą. Zrobiliśmy kilka lat temu, że do godziny 17.00 
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obsługa pozostaje. Chciałem panią uspokoić, bo faktycznie jakieś zdarzenia, 
które miałyby miejsce po opuszczeniu Schroniska przez pracowników, to biorąc 
pod uwagę, że stać jest nas na to poprzez ilość kojców, którą mamy, bo mówimy 
tutaj przede wszystkim o psach, które stwarzają jakiś problem, czy                              
w określonych sytuacjach mogą być agresywne, to pozamykane                                   
są w pojedynczych kojcach i tutaj od tej strony myślę, że jest bezpiecznie.  
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Będę i tak wnioskować o jeden etat więcej, bo to na pewno organizacyjnie 
pomoże. Można też zmienić godziny, żeby wolontariusze mogli być dłużej ze 
zwierzętami, bo ludzie pracują do 15.00, 17.00 i ciężko po tych godzinach zająć 
się zwierzętami, jeżeli Schronisko jest już zamknięte. 
 
Marek Krakowski- Dyrektor JZK 
To wszystko się zgadza, tylko tak, jak mówimy, że faktycznie na końcu zawsze 
są pieniądze. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji 
Mam pytanie odnośnie budżetu do pani Prezydent, a dotyczy to darmowych 
przejazdów autobusami komunikacji miejskiej. Jeżdżę autobusami i sporo ludzi 
się pyta, ile teraz dopłacamy do czerwonych autobusów, ale ile będziemy płacić, 
jak będą darmowe przejazdy? Jako Miasto ile będziemy dopłacać do 
Międzygminnego Związku Komunikacyjnego? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Szczegółowo mówiliśmy o tym na wyjazdowej Komisji, natomiast sama dopłata 
do komunikacji za zero złotych, to jest ponad 2 mln zł. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji 
Do tego, co teraz płacimy? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Nie. Trzeba pamiętać o tym, że jest wzrost kosztów i od przyszłego roku i tak 
komunikacja kosztowałaby więcej, niż w tym roku, bo koszty paliwa, minimalna 
płaca, wszelkie usługi i do tej stawki przewoźnik wlicza sobie również zakup 
nowych autobusów, bo musimy uzupełniać tabor i iść z duchem czasu. Są też 
planowane  autobusy elektryczne, więc stawka i tak by wzrosła i płacilibyśmy 
więcej. Nie jestem w stanie teraz dokładnie powiedzieć kwot, ale jeśli teraz 
płacimy 26 mln zł, to w przyszłym roku i tak płacilibyśmy około 29 mln zł, a teraz 
mamy 32 mln zł. Więc sama dopłata do zerowej komunikacji tj. 2 mln zł. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Samych biletów komunikacji, a reszta to wzrost kosztów, które i tak trzeba by 
było dopłacić nie licząc biletów. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
To jest też dzięki temu, że od stycznia przyszłego roku Żory, Suszec i Pawłowice 
będą płaciły do wspólnych wozokilometrów, których wcześniej nie płaciły, bo 
dlaczego nie mają ponosić kosztów tak solidarnie, jak wszystkie pozostałe gminy. 
Więc teraz to zostało wreszcie uregulowane.  
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Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Na to nie tylko ja, ale część Radnych zwracało uwagę i powiem, że to udało się 
wreszcie załatwić i ci, którzy z nami organizowali wspólną komunikację, to jednak 
uznali, że jak korzystają, to muszą też solidarnie ponieść koszty.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 
Ad.4.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok. 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Pytanie, bo dokupujemy karmę dla Schroniska, ale jeżeli jest dla kotów,                       
to społeczni żywiciele mogą otrzymać? 
 
Marek Krakowski-Dyrektor JZK 
Całość idzie na Schronisko, ale to właśnie dotyczy kotów. Społecznych opiekunów 
mamy coraz więcej i coraz większa grupa zwierząt jest objęta opieką i stąd 
ciężko jest przewidzieć, ile tej karmy potrzebujemy, bo nie wiemy ile osób się 
zgłosi, a zgłaszają się ciągle nowe osoby. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X.82.2023 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 12 września 2023 roku w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki rewitalizacyjnej w Banku Gospodarstwa 
Krajowego na realizację zadania inwestycyjnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014 – 2020 pn. 
„Rewitalizacja ul. 1 Maja w Jastrzębiu-Zdroju”. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.5.  
Gospodarka komunalna w mieście w aspekcie gospodarowania odpadami 
komunalnymi w mieście. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W tym roku obchodziliśmy 10-lecie wdrożenia w życie nowych zasad, gdzie 
gmina stała się władającym odpadami komunalnymi i postanowiłam spojrzeć na 
to na przykładzie naszego miasta i naszych doświadczeń, ale tak ogólnikowo, 
jakie są pozytywy i negatywy tego systemu. Na pewno ten system jest bardzo 
rozbudowany i oczywiście są zadania obligatoryjne, które wypełniają wszystkie 
gminy, czyli odbiór, zagospodarowanie tych odpadów, oraz transport do 
poszczególnych instalacji. Obligatoryjne jest prowadzenie punktów GPZON                                      
i w naszym przypadku mamy dwa punkty, jeden prowadzony przez JZK                             
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na ul.Dworcowej i PSZOK prowadzony przez firmę prywatną na Szerokiej. 
Obligatoryjnie jest również cała obsługa administracyjna, czyli weryfikacja 
składanych deklaracji, składanych decyzji, naliczanie opłat, generowanie 
upomnień, jeżeli jest taka potrzeba. Jednocześnie są prowadzone działania 
edukacyjne, ale w naszym przypadku jeszcze dodatkowo na podstawie podjętej 
uchwały Rady Miasta wyposażamy wszystkie nieruchomości zamieszkałe                         
w pojemniki, lub worki i mamy usługi dodatkowe polegające na podstawieniu 
pojemników do transportu odpadów BIO, bądź remontowo-budowlanych 
pochodzących z gospodarstw i mamy również usuwanie odpadów podrzucanych, 
czyli z tzw. dzikich wysypisk. Jeżeli chodzi o odbiór odpadów komunalnych, to 
tutaj dużo rzeczy się dzieje, ponieważ widzimy zmiany w ilości wytwarzanych 
odpadów. W tej chwili obsługuje nas firma EKO wyłoniona w drodze 
postepowania przetargowego. Umowa została zawarta we wrześniu 2022r.                       
i obowiązywać będzie do grudnia 2024r., czyli patrząc na czas który nam 
pozostał przystępujemy już do kolejnego postępowania przetargowego.                           
Od początku systemu ilość odpadów z roku na rok rosła, natomiast coś się 
zmieniło w okresie pandemicznym, czyli 2020r., gdzie mieliśmy bardzo duży 
wzrost ilości odpadów, które spowodowane było przebywaniem mieszkańców w 
domach i pracą zdalną, ale też wykorzystywaniem tego czasu na remonty, 
zmianę mieszkań, zakupy przez internet i została ilość odpadów zwłaszcza tych 
opakowaniowych i to odczuliśmy w ilości odpadów przygotowywanych do 
odbioru. W roku 2021r. również nastąpił wzrost ilości odpadów, czyli jakby 
kontynuacja tej dotychczasowej tendencji. Zmiany nastąpiły z końcem roku 2022 
i rok 2023 widzimy ewidentny spadek ilości wytwarzanych odpadów, a zwłaszcza 
tych, które są odbierane bezpośrednio z nieruchomości. Mają na to wpływ inflacja 
i sytuacja rynkowa, mieszkańcy ograniczają się z ilością wytwarzanych odpadów 
tzn. mniej się kupuje i mniej się remontuje. Tendencja spadkowa nie dotyczy 
tylko i wyłącznie naszego miasta, ponieważ jest ogólnokrajowa. GUS stwierdził, 
że w roku 2020 ilość odpadów spadła o około 5 kg na 1 mieszkańca, a u nas te 
zmiany  są dużo większe, bo w roku 2020 na jednego mieszkańca średnio 
przypadało 430 kg, a rok wcześniej 460 kg, więc to jest duża zmiana. Wracając 
do powodów zaistniałej sytuacji, to na pewno rządowe przyzwolenie na palenie 
wszystkim, co prawda kontrole prowadzone przez Straż Miejską nie wykazały 
takich nieprawidłowości, ale przedsiębiorca który odbiera odpady wskazywał, że 
znikały części odpadów i to wcale nie znaczy, że były zabierane przez 
mieszkańców naszego miasta. Tak, jak często się mówi, że odpady porzucają 
nasi mieszkańcy w tych miejscach, gdzie nie należy ich składować, ale 
najczęściej są to inne podmioty spoza  terenu miasta. Jeżeli chodzi o punkty 
GPZON i PSZOK, to tutaj sytuacja wygląda trochę inaczej ponieważ widzimy, że 
coraz większa ilość mieszkańców korzysta z punktów i coraz większa ilość 
odpadów trafia do tych punktów. Podobnie jest z punktami nieprofesjonalnymi, 
czyli aptekami gdzie trafiają przeterminowane leki i tam też widzimy większą 
ilość odpadów oddawanych w skali roku, czyli odnosząc się do roku 2022, ale 
również do roku 2023 w okresach już rozliczonych. Na terenie miasta pojawiły się 
w szesnastu lokalizacjach czerwone pojemniki na elektrośmieci. Jest to akcja 
prowadzona poza systemem i nie obciąża to systemu gminnego, natomiast 
widzimy, że mieszkańcy korzystają z tych pojemników, gdzie trafiają odpady 
problematyczne, czyli elektrośmieci do 50 cm. Natomiast mieszkańcy korzystają 
też z usługi zamawiania wywozu odpadów większych gabarytów, jak pralki, 
lodówki. Jeżeli chodzi o działania edukacyjne, to myślę, że państwo też je 
zauważacie. Staramy się przede wszystkim wizualnie trafić do mieszkańców, 
ponieważ ulotki nie bardzo się sprawdzają, ale bez ulotek nie da się przekazać 
istotnej treści, więc też są częścią naszej kampanii edukacyjno-informacyjnej. Na 
przykład takie książeczki, jak postępować z odpadami zostały w tym roku 
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dedykowane dla mieszkańców zabudowy wielolokalowej, czyli do wszystkich 
bloków powinny trafić i z tego, co wiemy większość mieszkańców otrzymała. 
Prowadzimy również działania kierowane do najmłodszych. W ostatnim okresie 
sporządziliśmy we współpracy ze spółdzielniami mieszkaniowymi bilbordy na 
placyki gospodarcze i one też nawiązują do akcji „Jastrzębie segreguje na pięć”.  
Również GPZON prowadzi akcje edukacyjne i w październiku były rozdawane 
kwiatki za odpady, a przez cały rok drobne gadżety. Tych akcji jest bardzo wiele    
i dużo informacji pojawia się na naszych stronach internetowych i w aplikacji Eco 
Harmonogram. Także każdy, kto zalogował się, a logujących się jest coraz 
więcej, więc mają możliwość dotrzeć do tych informacji. Pojawiają się dzikie 
wysypiska i wg informacji przekazanej przez JZK usunęliśmy ok. 31 ton, a za 
zeszły rok było 36 ton. System jest rozbudowany, ale jest też kosztownym 
systemem i najlepszym tego dowodem jest wysokość opłaty, jaką ponoszą 
mieszkańcy i pewnie państwo pamiętacie, że rozpoczynaliśmy od 9 zł, a obecnie 
stawka wynosi 33,80 zł. Kosztowność wynika ze złożoności tego systemu                        
i podyktowana jest również cenami rynkowymi. Wpływ ma również niestabilność, 
ponieważ ustawa o utrzymaniu czystości i porządku, która reguluje przede 
wszystkim system gminny nie ma stabilnych fundamentów prawnych i też idzie    
w tym kierunku orzecznictwo, które jest bardzo zróżnicowane i o ile dobrze 
pamiętam, to od momentu wejścia w życie tych przepisów, to chyba było 
pięćdziesiąt zmian ustawy. Mówi się o napisaniu ustawy od nowa i mam nadzieję, 
że tak się stanie i te działania zawarte w ustawie będą całościowo spójne, bo 
tego też tutaj brakuje. System jest nieprzewidywalny, a przykładem tego jest 
ilość odpadów. Szacując w postępowaniu przetargowym na kolejny okres musimy 
przewidzieć, ile tych odpadów zostanie wytworzone i ta sytuacja rynkowa 
spowodowała, że w okresie od stycznia do sierpnia w stosunku do ilości 
planowanych mamy o 23 % mniej. W roku 2022 było 14 %, czyli za każdym 
razem coś się dzieje na rynku, co powoduje, że te ilości odpadów są zmienne, ale 
też ma to wpływ nie tylko na działania gminy, ale również na pozostałych 
uczestników systemu. Teraz      mamy kaucyjność, która ma wejść w życie od                    
1 stycznia 2025r. i zobaczymy, czy wejdzie w życie w tej wersji, która została 
uchwalona, ponieważ gmina zostanie pozbawiona cennych surowców wtórnych, a 
to spowoduje problemy przy poziomach recyklingu. Więc już kolejnym 
elementem tej ustawy jest to, że jest nierealna dla gmin do spełnienia.                        
Ta kaucyjność powoduje również, że instalacje które powstawały, to są 
wielomilionowe instalacje które zostaną bez materiału do przeróbki i to też 
powoduje, że inwestorzy stoją przed znakiem zapytania, co dalej?                               
Ta nieprzewidywalność i brak jednolitych przepisów prawa powoduje, że każda 
inwestycja jest zagrożona. Jest jeszcze jedna istotna rzecz, ponieważ ustawa 
która obowiązuje spowodowała, że gminy były zobowiązane do ogłaszania 
postępowania przetargowego wyeliminowała bardzo dużo innych podmiotów, 
które działały w tej branży, co jest efektem teraz, że obecnie do postepowania 
przetargowego przystępuje jedna, dwie i rzadko się zdarza, żeby były trzy, lub 
więcej firm. Nie ma konkurencyjności i to też przekłada się na koszty, które 
ponoszą gminy. Są też oczywiście pozytywy tego systemu, bo na pewno zmieniła 
się świadomość mieszkańców i na pewno wszystkie nieruchomości są 
wyposażone w pojemniki na odpady i mniej odpadów trafia na składowisko, więc 
ten aspekt ekologiczny na pewno został spełniony. System gospodarowania 
odpadami też pokazuje nam, jak zmienia się liczba mieszkańców, ponieważ 
jesteśmy w stanie to weryfikować na podstawie składanych deklaracji. 
Oczywiście na początku pojawił się zamysł, że konieczność uiszczania opłaty 
powoduje, że nie wszyscy się deklarują. Natomiast, jeżeli popatrzymy na dane 
GUS i dane na przełomie kilku lat ilości osób meldowanych na pobyt stały na 
terenie miasta, to zobaczymy, że ta liczba od 2013r. maleje i maleje też liczba 
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osób zadeklarowanych. Różnica jest taka, że system opiera się na ilości osób 
zamieszkujących, a nie zameldowanych. Więc porównując rok 2022, to różnica 
była ok.6 tys., ale to są też osoby które studiują poza granicami miasta i osoby 
które pracują poza granicami miasta, także nie wchodzą w system. W tej materii 
mamy dużo do zrobienia, ponieważ weryfikujemy składane deklaracje w aspekcie 
zapisów ordynacji podatkowej. W ramach czynności sprawdzających 
weryfikujemy, czy ilości zadeklarowane są adekwatne do faktycznie 
zamieszkujących. Jest to pracochłonny proces i obecnie mamy spółdzielnie 
mieszkaniowe, ale nie wygląda to źle. W tym roku udało nam się ok. 60 różnych 
decyzji wydać, więc te działania prowadzone są na bieżąco. 
  
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Mam pytanie, bo firma która obsługuje wysypisko śmieci, jeżeli umowa jest 
podpisana, to czy miasto zabezpieczyło firmie teren?  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Firma Cofinco zamierza się rozbudowywać i ma zamiar rozwinąć sortownię, która 
funkcjonuje u nich i z tego, co wiem dokupili teren po drugiej stronie i mają 
zamiar rozszerzyć działalność. Składowisko też jest zabezpieczone i decyzje które 
wyda Marszałek i to Marszałek określa ilości odpadów, które mogą być 
przyjmowane, natomiast musimy pamiętać, że firma może przyjmować odpady              
z całego kraju i z zagranicy również.  
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
W każdym razie w planie zagospodarowania przestrzennego mamy 
przygotowany… 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest zapewniony teren. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Mam jeszcze pytanie, bo teraz będą wydawane Karty Jastrzębianina na 
komunikację, czy to też będzie można weryfikować? 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Będzie weryfikowane. 
 
Małgorzata Filipowicz-radna RM 
Ponieważ może się okazać, że deklarację składane są na zero, a jednak… 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Przy składanych obecnie wnioskach już osoby na przykład płacą w MZK zaległe  
mandaty i inne zaległości, które są, a u nas też będą weryfikowane podatki                   
i opłaty za śmieci.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czyli żeby otrzymać Kartę Jastrzębianina, to musi uregulować jedno i drugie. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
Tak, nie może mieć zaległości. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, natomiast muszą państwo pamiętać, że w przypadku zabudowy 
jednorodzinnej jest to łatwiejsze do weryfikacji, a w przypadku zabudowy 



8 
 

wielolokalowej, gdzie właścicielem nieruchomości jest spółdzielnia i to 
spółdzielnia uiszcza opłaty, to będzie trudniejsze do weryfikacji, bo ja tego nie 
stwierdzę.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Ale, jeżeli ktoś nie wykazywał wszystkich zamieszkujących, a teraz będzie chciał 
wyrobić takie karty, to będzie musiał spółdzielnię poinformować. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Musimy współpracować ze spółdzielniami, ponieważ otrzymujemy informację                  
o ilości osób, ale nie o nazwiskach osób. Nie wszystkie osoby zamieszkujące są 
meldowane. Jeszcze dodam, że w tych postępowaniach są brane pod uwagę 
wszystkie dane, które są w bazach organu podatkowego, czyli mamy tutaj 
szerokie możliwości. Niestety takie bazy funkcjonują na innych zasadach, więc to 
jest żmudna praca przy weryfikacji, ale pomagają przy stwierdzeniu, czy dana 
osoba zamieszkuje na danej nieruchomości, czy też nie. Natomiast obowiązek 
meldunkowy nie jest przestrzegany, bo to też ułatwiło by nam weryfikację, 
aczkolwiek tak, jak powiedziałam wcześniej nie meldunek, a zamieszkiwanie, bo 
zameldowana może być osoba, która nie zamieszkuje, a wynajmuje dany lokal                
i okazuje się, że taki stan osobowy jest inny. Dlatego są to zadania trudne, ale 
można je weryfikować.   
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Była dyskusja o zabezpieczeniu terenu dla firmy Cofinco i tam chodziło nie tylko 
o nowy teren, ale o podniesienie i ustalenie rzędnej. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Pani Mirecka już to tłumaczyła. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Ale tam były pewne zachwiania, natomiast myślę, że na następnej Komisji 
możemy zapytać. Jeśli mówimy, że dostali nowy teren, to dostali w innym 
miejscu, a tutaj obok też ma powstać firma, która ma przerabiać surowce i sam 
fakt kaucyjności i innych form, to jest pozytywne, tylko trzeba uwzględnić to     
w procesach odzysku. Mówiła pani Naczelnik o akcji plakatowo-billboardowej we 
współpracy ze spółdzielnią, to spółdzielnia tylko organizacyjnie powiesi, a reszta 
jest ze środków Miasta? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, ale na początku wystąpiliśmy do wszystkich spółdzielni, czy w ogóle są 
zainteresowane takimi banerami, bo być może ich zdaniem nie sprawdziłoby się 
to, natomiast wszystkie spółdzielnie chętnie do tego przystąpiły i faktycznie 
zaprojektowaliśmy i wykonaliśmy, a samo zawieszenie w tych miejscach, które 
spółdzielnia sobie wybrała już było po stronie spółdzielni.  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jest to widoczne i na pewno przyniesie może nie super oczekiwany efekt, ale da 
pewnym osobom do myślenia. Mam jeszcze jedno pytanie, bo mówiła pani                      
o osiemnastu pojemnikach na elektrośmieci? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
W szesnastu lokalizacjach i informacje zostały przekazane do spółdzielni 
mieszkaniowych. 
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Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy w tą ilość nie wchodzą pojemniki na nakrętki przy szkołach na przykład                        
z Budżetu Obywatelskiego? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
To są typowo na elektrośmieci? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, typowo i są w kolorze czerwonym. Mamy informacje na stronach 
internetowych. Poszły informacje do Spółdzielni Mieszkaniowych i Sołtysów, żeby 
te informacje w sposób zwyczajowy rozpowszechnić, bo jest to odpad 
problematyczny. Więc jeżeli firma prowadzi taki projekt, to generalnie w całym 
kraju i w wielu gminach te pojemniki stanęły, co po pierwsze odciąża nas, jeżeli 
chodzi o koszty zagospodarowania, a takie koszty są wysokie i po drugie, na 
pewno otrzymamy informację o poziomach odzysku, więc to też z korzyścią dla 
gminy. Dodatkowo mieszkańcom będzie łatwiej tutaj wrzucić i mam nadzieję, że 
skorzystają z tych pojemników, a nie będą wrzucać do pojemników na odpady 
zmieszane. Równocześnie odciąży to GPZON, który w tej chwili jako jedyny 
przyjmuje takie odpady. Oczywiście informacja wcześniej podawana dla 
mieszkańców jest taka, że przy zakupie nowej lodówki można oddać, ale nie 
zawsze się tak dzieje. Dlatego cały czas szukamy takich rozwiązań, które jakby 
dadzą nowe możliwości pozbywania się odpadów mając nadzieję, że mieszkańcy 
będą z tego korzystać. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Wspomnę jeszcze o dzikich wysypiskach, że ludzie coraz dalej wywożą śmieci                    
w gorsze miejsca i trudniejsze do wydobycia. Dlaczego ludziom się chce wywozić 
w takie trudne warunki, jak można by było oddać w prosty sposób.   
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest jeszcze taka mentalność, że do PSZOK-u nie, ale do lasu tak. 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jeżeli mógłby pan Naczelnik powiedzieć o gospodarce ściekami, bo są pewne 
trudności i czasami się dobrowolnie przymuszenia zgodnie z prawem i jest to 
podłączenie.  
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Proszę państwa sukcesywnie trwa rozbudowa sieci kanalizacyjnej. Tam, gdzie 
jest kanalizacja, a nie wszyscy się podłączyli prowadzimy postępowanie 
administracyjne w celu przymuszenia. Mamy również system zachęt, czyli 
dopłacamy do przyłączenia do kanalizacji, czego okoliczne miasta i gminy nie 
robią. Mamy sporo wydanych decyzji do wyegzekwowania i była informacja, że 
będziemy to egzekwować poprzez kolejne kontrole i ewentualne finansowe 
przymuszenie do podłączenia. Oczywiście w wyniku wszczętych postępowań 
znaczna część osób się podłączyła, albo odłączyła od wodociągu, ponieważ domy 
są niezamieszkałe.  
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Ad.7.  
Plan pracy Komisji  na I półrocze 2024r. 
 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2024r. przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8. 
Przyjęcie protokołu z dnia 23 października 2023r.  
 
Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.8.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


